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Mieszkańcy nie chcą 
kolejnych osiedli
\\\ PIASECZNO 

Mieszkańcy mają dość 
inwestycji mieszkaniowych, 
rosnących jak grzyby  
po deszczu, bo ich zdaniem 
potęgują problemy. 
Niektórzy oczekują wręcz, 
że wstrzymane zostanie 
wydawanie kolejnych 
pozwoleń na budowę 
obiektów wielorodzinnych, 
zwłaszcza tam, gdzie 
infrastruktura nie nadąża  
za wzrostem liczby 
mieszkańców.

B raki wody, korki, problemy z par-
kowaniem, ciasnota w szkołach, 

kolejki do lekarzy, podtopienia – to tyl-
ko niektóre z niedogodności, z jakimi 
coraz częściej zmagają się mieszkańcy 

gminy. Jej władze stawiają na dalszy 
rozwój i przyciąganie kolejnych no-
wych mieszkańców, bo to dodatkowe 
wpływy do budżetu. 

Wizja budowania kolejnych osied-
li nie podoba się jednak tym, którzy 
wcześniej osiedlili się w gminie, bądź 
mieszkają tu „z dziada pradziada”.

Braki wody, korki, problemy z parkowaniem, ciasnota w szkołach, kolejki  
do lekarzy, podtopienia – to niektóre z niedogodności, z jakimi coraz częściej 
zmagają się mieszkańcy. Na zdjęciu ul. Lidii Wysockiej w Julianowie

Policja szuka 
świadków tragicznego 
wypadku

Mężczyzna został potrącony przy skrzyżowaniu ul. Wojska Polskiego  
z Fabryczną 

\\\ PIASECZNO

czytaj na str. 2

dokończenie na str. 4



2 NR 482 (12) 19 CZERWCA 2024 AKTUALNOŚCI

WYDAWCA: MIKAWAS SP. Z O.O.
ADRES REDAKCJI: ul. Jana Pawła II 29, 05-500 Piaseczno
REDAKTOR NACZELNA: Agnieszka Zofia Piechowska, 
z.piechowska@przegladpiaseczynski.pl, tel. 731 163 646
Przegląd Piaseczyński – www.przegladpiaseczynski.pl
Przegląd Regionalny – www.przegladregionalny.pl
Przegląd Otwocki – www.przegladotwocki.pl
Redakcja nie zwraca niezamówionych materiałów,  
nie ponosi odpowiedzialności za treści reklam i zastrzega sobie 
prawo do skrótów.

REDAKCJA: 
Anna Żuber, a.zuber@przegladpiaseczynski.pl
Małgorzata Szturomska, m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl
Rafał Lipski, r.lipski@przegladpiaseczynski.pl
Maciej Gos, m.gos@przegladregionalny.pl
Beata Pawłowicz, b.pawlowicz@przegladregionalny.pl
Agnieszka Deja, a.deja@przegladregionalny.pl

REKLAMA:
Dyrektor ds. Marketingu i Reklamy: Monika Komisarczyk, tel. 501 091 480, 
reklama@przegladpiaseczynski.pl, m.komisarczyk@przegladpiaseczynski.pl
Monika Gwara, tel. 786 202 066, m.gwara@przegladpiaseczynski.pl
Katarzyna Podołowska-Błądek, tel. 530 338 653, k.podolowska@przegladregionalny.pl
Agnieszka Milinković, tel. 570 401 774 , a.milinkovic@przegladregionalny.pl  
Skład i studio graficzne: Małgorzata Kulesza
Grafik: Vladyslav Hryhoryshak
OGŁOSZENIA DROBNE: można składać na stronie www

\\\ JULIANÓW/JÓZEFÓW 

Mieszkańcy północnej  
części gminy donoszą  
o grasujących po okolicy 
mężczyznach, którzy  
w kominiarkach przyglądają 
się ich posesjom. Dopominają 
się o to, aby w Józefosławiu 
bądź w Julianowie powstał 
posterunek policji. Czy jest  
na to szansa?

W sołectwach Julianów i Józefo-
sław mieszka łącznie ok. 30 

tys. osób. To znacznie więcej niż w ca-
łej gminie Prażmów, zamieszkiwanej 
przez ok. 10 tys. ludzi. W odległym od 
Piaseczna Prażmowie już kilka lat te-
mu otwarto nowy posterunek policji. 
O posterunku marzą też mieszkańcy 
Józefosławia i Julianowa. 

Mieszkańcy północnych części 
gminy Piaseczno co chwila informują 
o tym, że nie czują się bezpiecznie, a to 
z uwagi na kradzieże samochodów czy 
złodziei rowerów. Boją się też kolejnych 
włamań. W ostatnim czasie informo-
wali o grupie mężczyzn, którzy w komi-
niarkach przemierzali ulice i wchodzili 
na cudze posesje.

– Po naszej wsi kręci się jakaś 
grupka złodziei, przenieśli się w rejon 
ul. Geodetów najprawdopodobniej. 
Wczorajszej nocy z jednego bloku 
przy Geodetów skradli 4-5 rowerów, 
o tylu wiemy na tą chwilę i jakieś inne 
rzeczy. Czy nie rzuciły się wam jakieś 
podejrzane osoby w oczy – dopytywał 
w mediach społecznościowych jeden 
z mieszkańców. Wiem, że ktoś widział 

jakichś trzech typów kręcących się na 
posesji, gdzie znajduje się mechanik. 
Ktoś ma może jakieś zdjęcia? Może 
jeszcze gdzieś wczoraj się kręcili i coś 
ukradli? – dodał. 

\\\   Policja w Piasecznie:  
nie ma planów

Zamieszkujący Józefosław i Julia-
nów myślą o tworzeniu straży sąsiedz-
kich. Pierwszą udało się zorganizować 
na jednym z osiedli domów. Niemniej 
jednak, co jakiś czas dopytują o możli-
wość utworzenia w jednym z tych so-
łectw posterunku policji. Stanowisko 
komendy w Piasecznie w tej kwestii 
jest jednak niezmienne. 

– W najbliższym czasie nie jest 
planowane utworzenie Posterun-
ków Policji w ww. miejscowościach 
– poinformowała mł. asp. Wioletta 
Domagała, zastępca oficera prasowe-

go Komendanta Powiatowego Policji 
w Piasecznie. – Natomiast w celu za-
pewnienia bezpieczeństwa wszystkim 
mieszkańcom powiatu piaseczyńskie-
go, policjanci są dyslokowani do służby 
na całym terenie powiatu. Służby są 
planowane z uwzględnieniem potrzeb 
związanych z zaistniałymi zgłoszenia-
mi, wydarzeniami wynikających z ana-
lizy stanu bezpieczeństwa, jak również 
w oparciu o wskazówki, uwagi, wnioski 
oraz skargi od społeczności lokalnej. Na 
uwagę zasługuje fakt, że w oparciu o te 
informacje, nie wynika, aby miejscowo-
ści Józefosław i Julianów odbiegały pod 
względem bezpieczeństwa w sposób 
szczególny od innych miejscowości – 
dodaje policjantka. 

Anna Żuber

Mieszkańcy wciąż 
liczą na nowy 
posterunek policji

Zdjęcie ilustracyjne. Otwarty 12 czerwca posterunek w Laskowicach w liczącej 
ok. 10 tys. mieszkańców gminie Jeżewo w woj. kujawsko-pomorskim 
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\\\ PIASECZNO 

Od nieco ponad dwóch lat  
na skrzyżowaniu 
Nadarzyńskiej i Kościuszki  
w Piasecznie działa 
sygnalizacja świetlna.  
Jak rozwiązanie oceniają 
kierowcy, a jak miasto? 

Po tym, jak pod koniec 2019 roku 
na skrzyżowaniu Kościuszki i Na-

darzyńskiej zmieniono organizację 
ruchu, ta pierwsza z wymienionych 
ulic przestała być drogą uprzywilejo-
waną. Zmiana organizacji skutkowała 
wzrostem niebezpiecznych zdarzeń 
drogowych, dlatego na początku 2022 
roku rozpoczął się montaż sygnali-
zacji świetlnej. Rozwiązanie to miało 
podnieść poziom bezpieczeństwa, 
ale też zachęcić kierowców do wy-
bierania innej trasy, aby odciążyć ul.  
Kościuszki.

O ile pierwsze założenie udało się 
zrealizować, bo od kiedy ruchem steru-
je sygnalizacja świetlna, na skrzyżowa-
niu przestało dochodzić do kolizji, to, 
co do drugiego kierowcy mają pewne 
wątpliwości. 

– Ciekawe czy obecna zmiana 
świateł pozostanie na zawsze, bo mam 
wrażenie, że na Kościuszki nie tylko w 
godzinach szczytu jest mniejszy bądź 

większy korek – zastanawia się pan 
Grzegorz. – Z kolei na ul. Nadarzyńskiej 
ruch jest mniejszy, a zielone pali się 
zdecydowanie dłużej. Jadąc Kościuszki, 
czasem zjeżdżam ze skrzyżowania na-
wet po kilku zmianach świateł. Niestety 
nie zawsze jestem w stanie ominąć tę 
ulicę – dodaje.    

\\\   Sygnalizacja  
na skrzyżowaniu – udane 
połączenie z drogą  
krajową

Jednak miasto nie ma w planach 
kolejnej reorganizacji na tym skrzy-
żowaniu. – Sygnalizacja się sprawdza, 
sporo kierowców korzysta z połączenia 
ciągiem ulic Nadarzyńskiej i Żerom-
skiego z drogą krajową 79 – informuje 

Joanna Ferlian-Tchórzewska, rzecznika 
piaseczyńskiego magistratu. 

Kierowcy zwracają też uwagę 
na długi czas oczekiwania na zielone 
światło na wcześniejszym skrzyżowa-
niu, przechodzącej w ul. Kościuszki 
Puławskiej ze Szkolną. Tam światło 
zielone również bardzo krótko obowią-
zuje dla ul. Puławskiej. – Nie planujemy 
zmian w organizacji ruchu na ul. Pu-
ławskiej. Trzeba pamiętać, że natężenie 
ruchu zmienia się w związku z dużymi 
inwestycjami drogowymi. W tej chwili 
najbardziej na ruch w mieście wpływa 
przebudowa ulicy Sienkiewicza – kie-
rowcy poruszają się różnymi alterna-
tywnymi trasami – wyjaśnia Joanna 
Ferlian-Tchórzewska. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Organizacja ruchu w centrum 
miasta bez zmian

Sygnalizacja świetlna na skrzyżowaniu ul. Kościuszki i Nadarzyńskiej działa  
od wiosny 2022 roku

\\\ PIASECZNO 

Policja w Piasecznie wyjaśnia 
okoliczności wypadku,  
do którego doszło w nocy  
z wtorku na środę (11/12 
czerwca) na ul. Wojska 
Polskiego w Piasecznie  
w rejonie przystanku 
„Fabryczna 02”. Kierowca, 
który śmiertelnie potrącił 
pieszego, odjechał z miejsca 
zdarzenia.

Policjanci piaseczyńskiego Wydzia-
łu Dochodzeniowo-Śledczego, 

pod nadzorem Prokuratury Rejono-
wej w Piasecznie, prowadzą czynności 

w sprawie potrącenia mężczyzny ze 
skutkiem śmiertelnym. – Do zdarze-
nia doszło w nocy z 11/12 czerwca 
2024 r. w godz. 23.00-1.00, na ul. Woj-
ska Polskiego w Piasecznie w rejonie 
przystanku „Fabryczna 02” – informuje 
mł. asp. Wioletta Domagała z KPP Pia-
seczno. – Wszystkie osoby, które mają 
jakiekolwiek informacje dotyczące tej 
sprawy, proszone są o kontakt z ofice-
rem dyżurnym – dodaje. 

W wyjaśnianiu okoliczności zda-
rzenia pomocne mogą być także nagra-
nia z kamer samochodowych pojazdów 
znajdujących się w tamtym czasie w 
rejonie miejsca wypadku, które mogły 
zarejestrować samochód sprawcy. 

Informacje dotyczące tej spra-
wy można przekazywać telefonicz-

nie oficerowi dyżurnemu Komendy 
Powiatowej Policji w Piasecznie tel. 
47-72-45-213, mailowo: dyzurny.
piaseczno@ksp.policja.gov.pl lub se-
kretariatem wydziału dochodzeniowo 
– śledczego pod numerem telefonu:  
47-72-45-211. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Policja szuka świadków 
tragicznego wypadku dokończenie ze str. 1
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House of Bubbles wyróżnia się bogatą 
ofertą, która trafia w gusta zarówno kone-
serów, jak i tych, którzy dopiero zaczynają 
swoją przygodę z winem. Klienci znajdą 
tu szeroki wybór win pochodzących z róż- 
nych zakątków świata, ale także szam-
panów, win musujących takich jak cavy, 
cremanty, czy pet naty. Na półkach moż-
na tu znaleźć napoje bezalkoholowe oraz 
ekologiczne wina niskointerwencyjne, zy-
skujące na popularności jako alternatywa 
dla tradycyjnych trunków. W asortymencie 
sklepu znajduje się również prestiżowe 
szkło marki Riedel, które pozwala czerpać 
maksymalną przyjemność z każdej butelki. 
Nie brakuje tu też mocniejszych alkoholi, 
idealnie sprawdzających się na specjalne 
okazje. Dodatkowo, wszystkie butelki, 
kieliszki czy akcesoria mogą być pięknie 
zapakowane na prezent, co sprawia, że 
House of Bubbles jest idealnym miejscem 
na znalezienie wyjątkowego upominku.

W ofercie House of Bubbles znajdują 
się produkty w różnych przedziałach ce-
nowych, importowane bezpośrednio, co 
zapewnia monitorowanie jakości i zgod-
ność z najnowszymi trendami.

Na klientów czekają liczne bonusy 
i oferty specjalne, które uczynią zakupy 
jeszcze przyjemniejszymi. Przy zakupie 
określonych produktów, można otrzymać 
atrakcyjne prezenty niespodzianki. 

Jednak to nie tylko produkty przycią-
gają do House of Bubbles. Sklep szczyci się 
również wyjątkową obsługą. Doświadcze-
ni pracownicy służą pomocą i fachowym 
doradztwem, aby każdy mógł znaleźć 
coś idealnego dla siebie. Dodatkowo, dla 
zwiększenia komfortu klientów, zapew-
niono bezproblemowe parkowanie i moż-

liwość łatwego załadunku zakupów do sa-
mochodu, dzięki prywatnemu parkingowi  
z możliwością podjazdu pod same drzwi 
sklepu.

House of Bubbles to także miejsce, 
gdzie odbywają się edukacyjne degusta-
cje i warsztaty, umożliwiające uczestnikom 
głębsze zrozumienie świata win. 

Niezależnie od tego czy jesteś kone-
serem szukającym wyjątkowego wina na 
ważne wydarzenie, czy początkującym 
entuzjastą gwarantujemy, że sprostamy 
Twoim oczekiwaniom. 

ZAPRASZAMY DO HOUSE OF BUBBLES  
ul. Księcia Janusza I Starego 21, Piaseczno (Pon.-pt. 12:00-20:00, Sob. 10:00-14:00), +48 661 300 092, piaseczno@houseofbubbles.pl

Odkryj House of Bubbles
Miłośnicy szlachetnych trunków zyskują nowe miejsce na mapie  
Piaseczna. House of Bubbles, znany z obszernej oferty ponad 1000  
różnych etykiet z całego świata, otworzył swoje drzwi przy ulicy  
Księcia Janusza I Starego 21. Sklep zaprasza wszystkich, którzy cenią  
sobie jakość i różnorodność w doborze alkoholi.

Wina, szampany, napoje bezalkoholowe i wiele więcej...

\\\ TARCZYN 

Burmistrz Tarczyna 
poinformowała  
o planowanym uruchomieniu 
nowych filii wydziałów 
starostwa na terenie gminy.

D orota Lisicka, burmistrz Tarczyna, 
opublikowała w mediach społecz-

nościowych informację o porozumie-
niu między gminą a starostwem, na 
mocy którego uruchomione zostaną 
nowe filie wydziałów. Tym samym 

mieszkańcy Tarczyna będą mogli u 
siebie, bez konieczności wyjazdu do 
Piaseczna, załatwić sprawy w Wydziale 
Komunikacji i Transportu oraz Wydzia-
le Geodezji i Katastru.

– Wydział Komunikacji i Transpor-
tu będzie obsługiwał sprawy związane 
z rejestracją pojazdów, wydawaniem 

i przedłużaniem uprawnień do kiero-
wania pojazdami oraz inne kwestie 
związane z transportem drogowym. 

Z kolei Wydział Geodezji i Katastru bę-
dzie odpowiedzialny za obsługę spraw 
związanych z podziałami i scalenia-

mi działek, prowadzeniem ewidencji 
gruntów i budynków oraz mapami 
geodezyjnymi. Jeśli proces rekrutacji i 
wdrożenia nowych urzędników prze-
biegnie sprawnie, filie ruszą jesienią 
– napisała burmistrz.

Agnieszka Deja

Filie starostwa
\\\ PIASECZNO 

To już pewne – jeszcze  
w tym roku miasto rozbuduje 
sieć monitoringu miejskiego, 
który obejmie kolejne 
newralgiczne miejsce. Chodzi 
o skwer u zbiegu ul. Kościuszki 
i Sienkiewicza.

O tym, co dzieje się na skwerze nie 
tylko nocą, informowaliśmy kilku-

krotnie. Na ciągłe libacje przy sklepie 
Biedronka skarżyli się m.in. okoliczni 
mieszkańcy. Klienci nie tylko tego skle-
pu, ale także okolicznych lokali han-
dlowo-usługowych, narzekali, że ławki 
są ciągle zajęte przez imprezowiczów. 
Zdarzało się nawet, że „zmęczeni” alko-
holową ucztą spali na ławkach. 

Libacje na skwerze u zbiegu ul. 
Kościuszki i Sienkiewicza ukrócił ruch 

miasta, które zleciło demontaż ławek, 
ale to nie tylko rozwiązanie kontro-
wersyjne, ale i doraźne. Urząd miasta 
z montażem nowych ławek czeka do 
czasu przebudowy gminnego fragmen-
tu ulicy Sienkiewicza. Nie wyklucza, że 
zmienią one swoją lokalizację. 

\\\   Monitoring  
jeszcze w tym roku

Przebudowa skrzyżowania plano-
wana jest w najbliższym czasie. Także 
w tym roku skwer zostanie objęty mo-
nitoringiem miejskim, który ma pomóc 
zaprowadzić w tym miejscu porządek. 
– Budowa monitoringu u zbiegu ulic 
Kościuszki i Sienkiewicza w Piasecznie 
(przy sklepie Biedronka) jest uzależ-
niona od terminu przebudowy całego 
skrzyżowania – tłumaczy Jacek An-
czarski, komendant Straży Miejskiej 
w Piasecznie. – Najprawdopodobniej 
realizacja tego przedsięwzięcia nastąpi 
w IV kwartale tego roku – dodaje ko-
mendant. 

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

Monitoring coraz bliżej

Skwer u zbiegu ul. Kościuszki i Sienkiewicza to lubiane przez „imprezowiczów” 
miejsce

„Jak wszystko pójdzie 
sprawnie, nowe filie  

ruszą jesienią”
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO

Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych  (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 311) 
zawiadamia, że w dniu 7 czerwca 2024 r., na wniosek  Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, została 
wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 15/2024 (nr rej. ARB.6740.1.8.2024.DK) o zezwoleniu  
na realizację inwestycji drogowej: budowie drogi gminnej 46 KD-D w Piasecznie.
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego Burmistrz 
Miasta i Gminy Piaseczno, (w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po podziale 
poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości 
numerami:
jedn. ew. Piaseczno – miasto , obręb 0066: 37/3 (37/6, 37/7), 38/1
poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
działki niezbędne dla wykonania budowy i przebudowy sieci uzbrojenia terenu: 
jedn. ew. Piaseczno – miasto, obręb 0066: nr 36/1, 50/1, 51/8 

Z treścią decyzji nr 15/2024 z dnia 7 czerwca  2024 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Starostwie Powiatowy w Piasecznie, ul. 
Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni od 
dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Jednocześnie organ informuje, że 10 czerwca 2024 r. postanowieniem wyżej wymienionej decyzji 
nadano rygor natychmiastowej wykonalności. Na niniejsze postanowienie stronie przysługuje prawo 
do wniesienia zażalenia, za moim pośrednictwem (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 
Piaseczno) do Wojewody Mazowieckiego, w terminie 7 dni od dnia jego doręczenia. 

 Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.8.2024.DK             
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 19.06.2024 r.

    OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wydaniu decyzji         

Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia  10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 311), 
czytaj dalej ustawy ZRID, zawiadamiam, że w dniu 13 czerwca 2024 r., na wniosek  Zarządu 
Powiatu Piaseczyńskiego, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, została wydana decyzja Starosty 
Piaseczyńskiego nr 17/2024 (nr rej. ARB.6740.1.6.2024.MMa) polegająca na: : „rozbudowie drogi 
powiatowej nr 2857W- skrzyżowanie ulicy Modrzewiowej z ulicą Słoneczną w miejscowości Janówek”.
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
– położone w liniach rozgraniczających projektowanych dróg – wchodzące w projektowany 
pas drogowy, drukiem wytłuszczonym – nieruchomości planowane do przejęcia na rzecz właściwej 
jednostki samorządu terytorialnego – Gmina Prażmów (w nawiasie podano numery działek po 
podziale, numer po przecinku – działka pozostająca przy obecnym właścicielu) oznaczone wg katastru 
nieruchomości numerami:
• jedn. ew. 141806_5 Tarczyn – obszar wiejski: obręb 0007 Janówek;
dz. ew. nr: 22/3, 36, 35 (35/2, 35/1), 18 (18/1, 18/2)

Działając na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, nadano niniejszej decyzji rygor 
natychmiastowej wykonalności. Wobec powyższego, decyzja niniejsza: 
• zobowiązuje do niezwłocznego wydania nieruchomości, 
• uprawnia do faktycznego objęcia nieruchomości w posiadanie przez właściwego zarządcę drogi, 
• uprawnia do rozpoczęcia robót budowlanych.

Z treścią decyzji nr 17/2024 z dnia 14 czerwca 2024 r. zezwalającą na realizację inwestycji drogowej 
oraz załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie,  
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, od pon. do piąt. w godzinach 8-16. Od ww. decyzji służy prawo 
wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, 
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni od dnia jej publicznego ogłoszenia. Zgodnie 
z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za dokonane po 
upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Ponadto informuję, że zgodnie z art. 18 ust. 1e ww. ustawy o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych w przypadku, w którym dotychczasowy właściciel lub 
użytkownik wieczysty nieruchomości objętej decyzją o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
odpowiednio wyda tę nieruchomość  niezwłocznie, lecz nie później niż w terminie 30 dni od dnia 
doręczenia zawiadomienia o wydaniu decyzji, wysokość odszkodowania powiększa się o kwotę równą 
5% wartości nieruchomości lub wartości prawa użytkowania wieczystego.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno) do Wojewody 
Mazowieckiego, w terminie 14 dni od dnia jej publicznego ogłoszenia. Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks 
postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za dokonane po upływie czternastu dni od 
dnia publicznego ogłoszenia.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.6.2024.MMa                 
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 19.06.2024 r.

    
INFORMACJA

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (tj. Dz. U. z 2023 r., poz. 344 z późń.zm.) informuje, iż na 
tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz  
na stronie internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz dot. oddania  
w dzierżawę na okres 3 lat, części zabudowanej nieruchomości położonej w Lininie II, gm. Góra 
Kalwaria, o pow. 24,3440 ha, będącej własnością Powiatu Piaseczyńskiego, stanowiącej według 
ewidencji gruntów i budynków działkę 5/11 z obrębu Linin II, gm. Góra Kalwaria, uregulowanej  
w księdze wieczystej nr WA1I/00044002/4.

Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 17.06.2024 r. 
Starosta Piaseczyński Ewa Lubianiec

Wicestarosta Piaseczyński Marta Sulimowicz

Oczekują oni, że najpierw gmina zain-
westuje w infrastrukturę, której braku-
je albo jest niewydajna, a dopiero póź-
niej przyjmie kolejnych mieszkańców.  

\\\   Stop dla pozwoleń  
budowlanych 

W ostatnim czasie czarę goryczy 
przelały problemy z dostawą wody, a 
raczej jej brakiem w kranach, szczegól-
nie w Józefosławiu. To sołectwo, wraz 
z sąsiednim Julianowem, zamieszkuje 
bagatela ok. 30 tys. osób. Niektórzy 
wskazują, że niskie ciśnie czy braki 
wody występują od kilkunastu lat. 

– Najwyższy czas zaprzestać wyda-
wania kolejnych pozwoleń na budowy 
blokowisk. Oczywiście patodeveloper-
ka już wcześniej się zabezpieczyła, ale 
i na to ratusz ma odpowiednie narzę-
dzia – to jeden z wielu komentarzy, ja-
kie pojawiły się pod majowym apelem 
burmistrza o racjonalne korzystanie z 
wody, który pojawił się w mediach spo-
łecznościowych (pisownia oryginalna). 

Jeszcze inny z mieszkańców dopy-
tuje o to, czy gmina prowadzi rozmowy 
ze Starostwem Powiatowym w Piasecz-
nie w sprawie wstrzymania wydawania 
pozwoleń na budowę dla osiedli wielo-
rodzinnych oraz dużych osiedli domów, 
tam, gdzie problem z wodą występuje 
do czasu zakończenia inwestycji wodo-
ciągowych, polepszających sytuację na 
tych terenach. 

– Starostwo nie może wstrzymy-
wać pozwoleń na budowę, jeśli daną 
inwestycję dopuszczają zapisy miejsco-
wego prawa budowlanego, a inwestor 
spełni wszystkie wymogi. Pamiętać 
należy, że przepisy zobowiązują inwe-
stora do zapewnienia wody i odpro-
wadzenia ścieków dla nieruchomości 
zamieszkałej, ale nie uwzględniają zu-
życia wody do podlewania ogrodów. 
I to właśnie używanie wody pocho-
dzącej z wodociągów do podlewania 
ogrodów stanowi główny problem z 
obciążeniem sieci – tłumaczy Joanna 
Ferlian-Tchórzewska, Rzecznik Urzędu 
Miasta i Gminy Piaseczno. 

Joanna Ferlian-Tchórzewska przy-
pomina, że w całej gminie od 2020 ro-
ku obowiązuje zakaz używania wody 
z gminnej sieci wodociągowej do pod-
lewania ogródków przydomowych, 
działkowych, tuneli foliowych i tere-
nów zielonych w godzinach od 6.00 do 
22.00. 

\\\   Wody brak,  
a w ogrodach powódź

Dla mieszkańców to odbijanie pi-
łeczki, zwłaszcza że problemów zwią-
zanych z wodą jest więcej. W ostatnim 
czasie Mazowiecki Wojewódzki Inspek-
tor Nadzoru Budowlanego rozpatrywał 
skargę Spółdzielni Budowlano-Miesz-
kaniowej Nasz Zdrowy Dom, która 
domagała się od powiatowego organu 

(PINB) usunięcia przyczyn niekorzyst-
nych zmian stanu wód w gruncie. Wła-
dze spółdzielni podkreślają, że w Julia-
nowie, szczególnie w jego środkowej 
części, brakuje kanalizacji deszczowej 
oraz właściwej retencji wód opado-
wych w nowych inwestycjach dewelo-
perskich, w szczególności w rejonie ul. 
Lidii Wysockiej. 

– Przy bardziej intensywnych 
opadach dochodzi do zalewania ogro-
dów, a gdyby nie zbiorniki podziemne 
i pompy, które zainstalowało w swo-
ich ogrodach kilkoro mieszkańców ul. 
Kolorowych Snów, ul. Kopciuszka oraz 
ul. Elfów, to mieliby oni zalane domy 
– informuje Michał Korkozowicz, pre-
zes SBM Nasz Zdrowy Dom. – Niestety 
takie przypadki też już miały miejsce. 
Garaże w budynkach w naszym osied-
lu są na poziomie ziemi, poza jednym 
domem nie są one podpiwniczone. To 
akurat plus, ale kanadyjska konstrukcja 
(szkielet drewniany i ocieplenie wełną 
mineralną), jest bardzo wrażliwa na 
zalania – dodaje Michał Korkozowicz. 

Spółdzielnia zgłosiła sprawę pia-
seczyńskiemu PINB-owi, ale ten nie 
podjął żadnych kroków wobec dewe-
lopera. Jednak w maju WINB wezwał 
inspektorat w Piasecznie do wszczę-
cia postępowania administracyjnego 
w sprawie usunięcia przyczyn zmiany 
stanu wód. 

\\\   Kto ponosi  
odpowiedzialność  
za decyzje?

Mieszkańcy wskazują też, że roz-
proszenie odpowiedzialności skutkuje 
bałaganem architektonicznym i na-
warstwianiem się problemów, które 
uprzykrzają im życie.

– Jedni urzędnicy uchwalają pla-
ny zagospodarowania przestrzennego 
dla nowych inwestycji mieszkanio-
wych, drudzy, czyli starostwo wydaje 
pozwolenia budowlane, bo dlaczego 
niby miałoby nie wydać? – mówi jeden 
z mieszkańców Józefosławia (imię i na-
zwisko znane redakcji). – Deweloperzy 
zaniżają we wnioskach intensywność 
zabudowy dla inwestycji albo nie sto-

sują się do wymogów dotyczących 
minimalnej powierzchni biologicznie 
czynnej, licząc, że urzędnikom nie uda 
się tego wyłapać. W przypadku osied-
la obok mnie starostwo wyłapało te 
nieprawidłowości i ostatecznie dewe-
loper musiał na ostatniej kondygnacji 
zostawić tylko kilka mieszkań, a nie jak 
pierwotnie planował, całą kondygna-
cję, oraz zmodyfikować powierzchnię 
biologicznie czynną. Obok nas kolejny 
deweloper czeka na pozwolenie, a my 

obawiamy się, że woda deszczowa z ich 
dachów będzie zalewać nam ogródki, 
ponieważ mimo spełnienia minimal-
nych odległości między nierucho-
mościami na terenie między nowym 
budynkiem a naszymi projektuje się 
ciągi piesze, które utrudnią odprowa-
dzenie wody. Wówczas pas zieleni, czyli 
powierzchnia biologicznie czynna, bę-
dzie miał tylko 5 metrów szerokości 
– dodaje. Jak wyjaśnia, dodatkowo na 
ten wąski obszar szerokości 5 metrów 
będzie spływać woda opadowa z zie-
leni zaprojektowanej na stropie, która 
znajduje się na terenie wyniesionym, 
ale woda tam nie wsiąknie, ponieważ 
pod spodem jest strop. 

– Władze gminy zapominają o 
mieszkańcach, pozwalają budować du-
żo, mimo iż infrastruktura jest niewy-
starczająca. Problem będzie się nasilał, 
bo sieć wodociągowa już nie nadąża, a 
klimat się zmienia – podsumowuje z 
żalem mieszkaniec.

Anna Żuber

Mieszkańcy nie chcą 
kolejnych osiedli

Mieszkańcy skarżą się, że urzędnicy pozwalają budować dużo,  
mimo iż infrastruktura jest niewystarczająca

Spółdzielnia Budowlano-
-Mieszkaniowa Nasz 

Zdrowy Dom podkreśla, 
że w nowych inwestycjach 

deweloperskich  
w Julianowie brakuje 

kanalizacji deszczowej 
oraz właściwej retencji 

wód opadowych

dokończenie ze str. 1
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Dynamiczny rozwój to podstawa     strate- 
gii uczelni   przy   Bobrowieckiej 9, w War-
szawie.

– W ciągu ostatnich 12 miesięcy wpro-
wadziliśmy znaczące modernizacje mające  
na celu jeszcze lepsze przygotowanie przy-
szłych medyków do zawodu. Nowością jest 
również uruchomienie kolejnego kierunku 
studiów medycznych – Elektroradiologii.  
Celem jego utworzenia było wykształcenie   
nowej kadry dla potrzeb szeroko pojętej   
diagnostyki obrazowej, elektromedycznej 
oraz radioterapii i medycyny nuklearnej. 
Dynamiczny rozwój tych dziedzin stawia   
elektroradiolgię na równi, pod względem   
ważności   z   pozostałymi   kierunkami kształ-
cenia   w   zakresie   nauk medycznych i nauk  
o zdrowiu – mówi prof. Waldemar Dębski, 
rektor Warszawskiej Uczelni Medycznej.

Krokiem milowym w dydaktyce jest 
otwarcie Centrum Symulacji Medycznej.

Prof.   Joanna   Jasińska, prorektor   ds.   dydak- 
tycznych i rozwoju WUMed, informuje:  
CSM składa się z pracowni umiejętności 
pielęgniarskich, sali porodowej i opieki po-
łożniczej, pracowni symulacji z zakresu BLS 
- Basic Life Support – Podstawowe zabiegi 
resuscytacyjne, ALS – Advanced Life Support 

– zaawansowane zabiegi resuscytacyjne. 
Każda pracownia CSM wyposażona została 
w system   wirtualnej   rzeczywistości   VR. Na-
si studenci ćwiczą w warunkach zbliżonych 
do realnych z wykorzystaniem zaawansowa-
nych technologicznie symulatorów pacjenta 
i wysokiej klasy sprzętu medycznego, na pod-
stawie wystandaryzowanych scenariuszy. 

Rektor WUMed, prof. Waldemar Dębski 
dodaje: Centrum Symulacji Medycznej bę-
dzie na bieżąco wzbogacane o kolejne, po-
trzebne do dydaktyki medycznej trenażery. 
Wśród nich m.in. dodatkowe zaawansowane 
realistyczne fantomy – Human Patient Simu-

lator. Umożliwiają one prezentację stanów 
fizjologicznych np. parametrów życiowych 
człowieka a także stanów chorobowych 
i objawów patologicznych. Kolejnym eta-
pem rozwoju tych szczególnych pracowni 
jest adaptacja i dobudowanie kolejnych 
pomieszczeń, m.in. pracowni umiejętności 
chirurgicznych oraz szpitalnego oddziału 
ratunkowego z symulatorem karetki oraz 
salą intensywnej opieki medycznej.

WUMed to najstarsza niepubliczna 
uczelnia w Polsce. Prowadzi studia licen-
cjackie  i magisterskie na kierunkach: pie-
lęgniarstwo, położnictwo, elektroradio-
logia, kosmetologia, dietetyka, jednolite 
studia magisterskie na kierunku fizjote-
rapia, licencjackie na kierunku ratowni-
ctwo medyczne a także studia licencjackie 
pomostowe na kierunku pielęgniarstwo  
i położnictwo.

Studia prowadzone są w trybie stacjo-
narnym i niestacjonarnym. 

Kadra dydaktyczna to praktycy legity-
mujący się dorobkiem naukowym.

Co roku uczelnia poszerza portfel 
współpracujących na rzecz studentów, 
renomowanych podmiotów medycznych  
w Warszawie i na terenie województwa 

mazowieckiego, oferując tym samym 
studentom możliwość odbywania zajęć 
praktycznych w realiach szpitala czy przy-
chodni. O wysokim poziomie oferowanej 
przez WUMed edukacji świadczy m.in. 
przyznane uczelni już po raz trzeci, presti-
żowe wyróżnienie dla jej Instytutu Kształ-
cenia Podyplomowego Kadr Medycz-
nych – Certyfikat Akredytacyjny „Studia  
z Przyszłością”. 

W 2024 r. WUMed wyróżniono także   
Złotym Laurem Pracodawców, za dyna-

miczny Rozwój uczelni   wyższej wyróżnia-
jącej się innowacyjnością i nowoczesnymi 
rozwiązaniami dydaktycznymi przygoto-
wującymi absolwentów do potrzeb współ-
czesnego rynku pracy i pracodawców.

Uczelni wciąż udaje się utrzymać naj-
niższe na rynku warszawskim, czesne. Pro- 
ponowane przez uczelnię opłaty za studia 
nadal są bardzo konkurencyjne na stołecz-
nym rynku edukacyjnym.

Atutem uczelni jest także własny kam-
pus w dogodnej lokalizacji Warszawy.

Najwyższe standardy  
kształcenia – nauka,  
praktyka, innowacje.

prof. Waldemar Dębski, rektor WUMed 

Warszawska Uczelnia Medyczna prowadzi rekrutację na rok akademicki 2024/25. 

\\\ KONCERT „AZNAVOUR 100 LAT”
Zapraszamy na wyjątkowy koncert „AZNAVOUR 100 lat”, upamiętniający 
setną rocznicę urodzin Charles’a Aznavoura, legendarnego francuskiego 
piosenkarza, kompozytora i autora tekstów piosenek ormiańskiego po-
chodzenia.
Charles Aznavour, urodzony 22 maja 
1924 roku w Paryżu, jest jedną z naj-
bardziej rozpoznawalnych postaci 
światowej muzyki rozrywkowej XX 
wieku. Otrzymał tytuł „Variety Singer of 
the Century” przyznany przez CNN i Ti-
mes. Sprzedał ponad sto milionów płyt 
na całym świecie, a jego głos zachwy-
cał publiczność w największych salach 
koncertowych Paryża, Nowego Jorku, 
Londynu, Tokio czy Rio. W jego dorob-
ku znajduje się przeszło dziewięćset 
piosenek, w tym niezapomniane hity 
takie jak „Emmenez-moi”, „La Bohème”, 
„Je me voyais déjà”, „Hier encore”, „Mo-
urir d’aimer” i wiele innych.
Charles Aznavour zmarł 1 października 
2018 roku w Mouriès we Francji.
Wykonawcy koncertu „AZNAVOUR 100 lat”: Chris Schittulli – śpiew,  Piotr Wrom-
bel – fortepian i kierownictwo muzyczne, Wiesław Prządka – akordeon, Zbigniew 
Wrombel – kontrabas, Andrzej Mazurek – perkusja.
Organizatorzy: KDK Hugonówka, Fundacja MCS Kultura.
Partner: Rotary Warszawa Konstancin.
Patronat honorowy: Ambasada Francji w Polsce.
Partner medialny: Przegląd Piaseczyński, Media Krajewski.
Bilety w cenie: 100 PLN/osoba.
Bilety dostępne w kasie KDK Hugonówka oraz online.
Dochód z koncertu zostanie przeznaczony na wsparcie akcji charytatywnej 
„UKRAINA – jesteśmy z Wami”.
Serdecznie zapraszamy!
7 lipca 2024 r., godz. 18.00, KDK „Hugonówka”.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

\\\ GÓRA KALWARIA 

Na uruchomienie linii 
autobusowej między dwoma 
powiatami z niecierpliwością 
czekają mieszkańcy. Kiedy 
ruszy autobus z Otwocka  
do Góry Kalwarii?

Przypomnijmy, że 4 kwietnia 2024 
roku do Związku Powiatowo-

-Gminnego „Otwockie Przewozy 
Gminno-Powiatowe” przyjęto dwóch 
nowych członków: gminy Józefów i 
Góra Kalwaria. Dało to możliwość uru-
chomienia nowych połączeń komuni-
kacji zbiorowej. Wstępnie planowano, 
że autobus łączący Otwock z Górą Kal-
warią ruszy 1 czerwca, jednak tak się 
nie stało. Kiedy zatem można liczyć na 
pojawienie się nowego połączenia?

– Związek Powiatowo Gminny „Ot-
wockie Przewozy Gminno-Powiatowe” 
informuje, że prace nad uruchomie-
niem połączenia pomiędzy Górą Kal-
warią a Otwockiem są w trakcie pro-
cedowania. Procedura uruchomienia 
linii jest dość złożona i muszą zostać 
spełnione wszystkie niezbędne warun-

ki. Decyzja o terminie uruchomienia 
linii została podjęta w porozumieniu 
z gminami, przez które będzie prze-
biegać jej trasa i jest uwarunkowana 
m.in. potrzebą zapewnienia transpor-
tu dla uczniów od września, w nowym 
roku szkolnym – poinformowała nas 
Monika Kowalczyk ze Związku Powia-
towo-Gminnego „Otwockie Przewozy 
Gminno-Powiatowe”. 

Nowy planowany termin urucho-
mienia linii autobusowej między Ot-
wockiem a Górą Kalwarią to wrzesień 
tego roku.

– Planowane jest uruchomienie 
na tej trasie 18 kursów dziennie tj. 9 w 
stronę Otwocka i 9 w stronę Góry Kal-

warii. Przedmiotowe połączenie będzie 
przedłużeniem linii Otwock – Karczew 
– Kosumce realizowanej od 1.06.2024 
r., która zostanie przedłużona do Góry 
Kalwarii (przystanek Rynek) – powie-
działa Monika Kowalczyk ze Związku 
Powiatowo-Gminnego „Otwockie Prze-
wozy Gminno-Powiatowe”.

Poprosiliśmy o komentarz Urząd 
Miasta i Gminy Góra Kalwaria.

– Fakt, iż linia autobusowa nie 
wystartowała 1 czerwca, nie leży po 
stronie gminy, ale ze względu na prze-
ciwności formalne leżące po stronie 
Związku Powiatowo-Gminnego „Otwo-
ckie Przewozy Gminno-Powiatowe” – 
informuje Piotr Chmielewski, zastępca 
burmistrza.  – Żałujemy, że nie udało się 
przywrócić tej linii w czerwcu, jednak 
cieszymy się jednocześnie, że po tylu 
latach uda się ją uruchomić zaraz po 
wakacjach. Nie ma o nią wielu zapytań 
telefonicznych. Jednak z komentarzy 
internetowych wynika, że jest spore 
zainteresowanie powrotem tego po-
łączenia. Wynika to m.in. z szerokiej 
oferty zdrowotnej, jaką oferują lecznice 
w Otwocku – dodaje.  

Agnieszka Deja

Kiedy autobus 
Góra Kalwaria – Otwock?
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    OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 311) 
zawiadamiam, że w dniu 13 czerwca 2024 r. po ponownym po rozpatrzeniu wniosku z dnia 17 sierpnia 
2022 r. Wójta Gminy Prażmów, ul. Piotra Czołchańskiego 1, 05-505 Prażmów o zezwoleniu na realizację 
inwestycji drogowej ostatecznie skorygowanego w dniu 16 listopada 2022 r., w związku z decyzją 
Wojewody Mazowieckiego Nr 230/SPEC/2023 z dnia 18 grudnia 2023 r. znak: WI-I.7821.22.18.2023.
AW, uchylającą w całości decyzję Starosty Piaseczyńskiego nr 27/2023 z dnia 27 kwietnia 2023 r. znak: 
ARB.6740.1.41.2022.ZS/KSt i przekazującą sprawę do ponownego rozpatrzenia organowi I instancji, 
została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 16/2024 (nr rej. ARB.6740.1.41.2022.ZS/KSt/MT), 
odmawiająca zezwolenia na realizację inwestycji drogowej polegającej na budowie drogi gminnej 
3KDD, 4KDD, 5KDD w Prażmowie, gm. Prażmów
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
drukiem wytłuszczonym – pod przejęcie przez Gminę Prażmów, w nawiasach podano nr działki po 
podziale (po średniku działki po podziale poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu), 
oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
40/19, 51/10, 51/13, 51/16, 51/18, 52/4, 52/7, 60/4 (60/6; 60/5; 60/7), 55/1 (55/4; 55/3, 55/5), 54 
(54/2; 54/1; 54/3), 52/18 (52/38; 52/40; 52/37; 52/39), 52/25 (52/36; 52/35), 52/24 (52/34; 52/33), 51/20 
(51/28; 52/29; 52/30), 51/9 (51/22; 51/21; 52/23), 49/3 (49/5; 49/4; 49/6), 51/19 (51/26; 51/27), 52/19 
(52/31; 52/32), 52/20 (52/41; 52/42), 52/6 (52/29; 52/30), 52/5 (52/27; 52/28), 51/11 (51/24; 51/25)
poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
działki, na których planowane jest wykonanie robót związanych z przebudową innych dróg 
publicznych, oraz sieci
jednostka ewidencyjna 141805_2 Prażmów, obręb 0021 Prażmów:
113, 61/1, 60/2, 40/18

Z treścią decyzji nr 16/2024 z dnia 13 czerwca 2024 r. odmawiającą udzielenia na realizację inwestycji 
drogowej oraz załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Kancelarii Architektoniczno- 
-Budowlanej na parterze Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni  
od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za 
dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia..

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.41.2022.ZS/KSt/MT            
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 19.06.2024 r.

Konsekwencje zastrzeżenia numeru 
PESEL – tego się nie spodziewasz!
\\\ KRAJ 

Od 1 czerwca zmieniły 
się przepisy dotyczące 
zastrzeżenia numeru PESEL. 
Na czym polegają i czy warto 
skorzystać z usługi?

O d listopada 2023 roku istnieje 
możliwość zastrzeżenia swojego 

numeru PESEL. Z usługi może sko-
rzystać każdy pełnoletni mieszkaniec 
Polski. PESEL warto zastrzec przede 
wszystkim ze względów bezpieczeń-
stwa. Zgodnie z nowymi przepisami 
od 1 czerwca wszystkie instytucje fi-
nansowe (na przykład banki i firmy 
pożyczkowe), operatorzy komórko-
wi oraz notariusze mają obowiązek 
sprawdzić, czy podany przez klienta 
numer PESEL nie został zastrzeżony. 
Dzięki temu osoba, która skorzystała z 
usługi, jest pewna, że nikt w jej imieniu 
na przykład nie weźmie pożyczki lub 
nie podpisze umowy na nowy abona-
ment telefoniczny.

Mówiąc prościej, kiedy oszust spró-
buje wziąć na nas pożyczkę i poda nasz 
PESEL w banku, to placówka ma obo-
wiązek sprawdzić, czy numer nie został 
wcześniej przez nas zastrzeżony. Gdyby 
placówka zaniechała tego obowiązku i 
złodziej dostałby wymarzone pienią-
dze, to my nie musielibyśmy spłacać 
zadłużenia.

\\\   Konsekwencje  
zastrzeżenia numeru  
PESEL

Oczywiście zastrzeżenie PESEL 
wiąże się również z utrudnieniami. Pó-
ki numer jest zablokowany, my również 
nie możemy podpisać żadnej umowy 
w wyżej wymienionych instytucjach. 
To znaczy, że między innymi nie uda 
nam się załatwić żadnej sprawy w ban-

ku czy u operatora komórkowego. Nie 
uda nam się również podpisać żadnej 
umowy notarialnej. Aby móc skorzy-
stać z tych usług, będziemy zmuszeni 
odblokować numer PESEL, chociażby 
na krótki czas podpisywania dokumen-
tów.

\\\   Procedura  
zastrzeżenia numeru  
PESEL

PESEL można zastrzec za pomocą 
serwisu lub aplikacji mObywatel albo 
w urzędzie gminy. Usługa cieszy się 
dużym zainteresowaniem.

– Przychodzi do nas wiele osób, aby 
zastrzec PESEL. Wszyscy boją się zostać 
ofiarami oszustw. Najwięcej mieszkań-
ców pojawiło się w poprzednim roku, 
kiedy w mediach mówiono o tej możli-
wości oraz na początku czerwca, kiedy 
zmieniły się przepisy. Wówczas przy-
chodziły do nas takie fale osób zaintere-
sowanych, ale cały czas ktoś się pojawia 
w tej sprawie. W większości są to osoby 
starsze, jednak zdarzają się też młodsi, 
którzy przyznają, że nie ufają aplikacji 
mObywatel i chcą mieć pewność, że PE-
SEL zostanie zastrzeżony. Sama proce-
dura jest bardzo prosta. Petent podaje 
nam dowód, my drukujemy wniosek, 
który musi podpisać. Na koniec miesz-
kaniec dostaje jeszcze potwierdzenie z 

dokładną datą i godziną, kiedy PESEL 
został zastrzeżony. Procedura cofnięcia 
zastrzeżenia działa identycznie. Warto 
pamiętać, że numer można odblokować 
najwcześniej pół godziny po zastrzeże-
niu – powiedziała nam przedstawiciel-
ka urzędu miasta w Piastowie.

Usługa zastrzeżenia PESEL jest 
całkowicie darmowa. Każdy może za-
blokować i odblokować swój numer 
tyle razy, ile chce.

Niestety obecnie oszuści są bardzo 
aktywni. Wielu z nich stara się zdobyć 
nasze dane. Wykorzystują w tym celu 
fałszywe strony internetowe lub złośli-
we oprogramowanie, które instaluje się 
w naszych komputerach po otwarciu 
załącznika w wiadomości mailowej. 
Niektórzy złodzieje dzwonią do swo-
ich ofiar i podając się za pracowników 
banku, urzędników lub policjantów, 
starają się nakłonić je do przekazania 
wrażliwych danych. Za pomocą tak wy-
łudzonych informacji, przestępcy mogą 
nas okraść.

Dlatego dodatkowa ochrona przed 
oszustami może być bardzo przydatna. 
Każdy, kto skorzysta z usługi zabloko-
wania danych, będzie mógł być spokoj-
niejszy o to, że skradziony numer PE-
SEL nie zostanie wykorzystany wbrew 
jego woli.

Maciek Gos

Dodatkowa ochrona przed oszustami może być bardzo przydatna
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\\\ ZŁOTOKŁOS 

15 czerwca (sobota) przy OSP 
w Złotokłosie miały miejsce 
główne uroczystości związane 
z obchodami 100-lecia 
wsi Złotokłos. Wydarzenie 
to przyciągnęło licznych 
mieszkańców oraz gości  
z okolicznych miejscowości, 
którzy wspólnie świętowali 
ten wyjątkowy jubileusz.

Uroczystości rozpoczęły się od 
występów muzycznych, podczas 

których zaprezentowali się utalento-
wani uczniowie ze szkoły w Złotokłosie 
oraz lokalne młode talenty. Głównymi 
atrakcjami muzycznymi były występy 
zespołu BandCamp oraz zespołu Nic-
ponie, którego piosenki wprowadziły 
zebranych w doskonały nastrój, były 
tańce i wspólne śpiewanie. Na koniec 
wieczoru uczestnicy bawili się przy 
muzyce DJ-a.

W strefie wystawienniczej miesz-
kańcy mogli podziwiać zarówno nowe, 
jak i historyczne zdjęcia miejscowości, 
a także wystawę obrazów „Oczami 
złotokłosian”. Dodatkową atrakcją była 

prezentacja prac studentów Wydziału 
Architektury WSEiZ pod tytułem „Zło-
tokłos od NOWA” oraz konkursowych 
prac młodzieży szkolnej „Złotokłos 
wczoraj i dziś”. Z okazji jubileuszu wy-
dano również niemal 70-stronicową 
publikację, bogatą w archiwalne zdjęcia 
i opowieści o historii powstania Zło-
tokłosu.

W strefie kreatywnej odbywały 
się liczne warsztaty, które przyciągnę-
ły wielu zainteresowanych. Warsztaty 
zielarskie i drzewne prowadziły Lasy 
Chojnowskie, ogrodnicze zajęcia or-
ganizowała Grassfactory, a Biblioteka 

Publiczna w Piasecznie przygotowa-
ła warsztaty Lego. PWiK prowadziło 
warsztaty Eco, Centrum Kultury w Pia-
secznie zaprosiło na warsztaty twór-
cze, a OSP Złotokłos uczyło udzielania 

pierwszej pomocy. Uczestnicy mogli 
także wziąć udział w konkursach przy-
gotowanych przez partnerów wyda-

rzenia – Premium Rosa i MB Piasecz-
no. Dla najmłodszych przygotowano 
dmuchańce, tor przeszkód, miastecz-
ko rowerowe, ściankę wspinaczko-
wą, koło fortuny i liczne konkursy. 
Wokól placu rozstawiono stoły, przy 
których mieszkańcy mogli wspólnie 
spędzić czas, posilając się daniami  
z grila.

Do obchodów stulecia przyłączyła 
się również Piaseczyńsko-Grójecka Ko-
lej Wąskotorowa, która zorganizowała 
specjalne kursy z Piaseczna do histo-
rycznej stacji Szczaki-Złotokłos. Pociągi 
kursowały na trasie Złotokłos – Tar-

czyn – Złotokłos, a wieczorem wróciły 
do Piaseczna. 

– Stulecie Złotokłosu to dla nas 
ogromnie ważne wydarzenie, a dla 
mnie jako sołtysa szczególnie. Dzię-
kuję wszystkim, którzy współtworzyli 
to wydarzenie oraz wszystkim, którzy 
wspólnie z nami uczestniczyli i celebro-
wali te obchody. Złotokłos się rozwija i 
kwitnie i nie pozostaje mi nic innego jak 
życzyć sobie i mieszkańcom kolejnych 
okrągłych i radosnych rocznic – pod-
sumowała wydarzenie Ewa Urbańska, 
sołtyska Złotokłosu.

Agnieszka Piechowska

100-lecie Złotokłosu. Jubileusz pełen atrakcji  
i wspólnej zabawy

Koncert zespołu Nicponie

Występy muzyczne 
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C haryzmatyczny autor wielu pub-
likacji na temat wychowania i pe- 

dagogiki, założyciel jesziwy (szkoła 
talmudyczna), a także autor wzrusza-
jących wspomnień miał w maju 2024 
r. swój dzień, bo do Piaseczna przyje-

chał Jehuda Shapira, wnuk jego stry-
jecznego brata. Historia społeczności 
chasydzkiej w Piasecznie jest słabo 
udokumentowana, ciągle czekamy na 
publikacje w tej tematyce. W tym tek-
ście opiszę zdarzeniami z II wojny świa-
towej. Ciekawostką jest, że Piaseczno 
na początku wojny było odwiedzane 
przez religijnych chasydów, bo jeszcze 
tu można było skorzystać z rytualnej 
kąpieli w mykwie, gdy wszystkie łaźnie 
warszawskie były już z rozkazu oku-
panta zamknięte (jak głosi legenda). 
Mykwa i rytualna łaźnia zachowały się 
do dziś i należą do gminy żydowskiej. 
Piaseczyńska synagoga została roze-
brana pod koniec w lat 70. XX w.  

\\\   W poszukiwaniu  
wiedzy o rodzinie Szapiro, 
cmentarz przy ulicy  
Okopowej

W miesięczniku „Spotkania z za-
bytkami” z 2020 r. został opublikowany 
artykuł pana Krzysztofa Bielawskiego, 
w którym to artykule opisane są między 
innymi dzieje cmentarza żydowskiego 
przy ul. Okopowej w okresie II wojny 
światowej. Miałam tę przyjemność 
poznania pana Krzysztofa w dniach 
otwarcia Muzeum Historii Żydów Pol-
skich w Warszawie i porozmawiania z 
nim na temat społeczności żydowskiej 
mieszkającej przed wojną w Piasecznie 
i Górze Kalwarii. Zwracałam się też do 
muzeum o pomoc w sprawie dotarcia 
do źródeł wiedzy na temat cadyka rabi-
na Piaseczna Kalonimusa Kalmana. W 
wyżej wymienionym tekście Bielaw-
skiego czytamy: „Warszawski cmen-
tarz żydowski przy ul. Okopowej stał 
się miejscem pochówku ofiar wojny 
od pierwszych dni września 1939 r. 
Grzebano na nim ciała osób zabitych 
w wyniku bombardowania stolicy. 
Tylko 14 września pochowano około 
140 osób, ofiar bomb zapalających. 
Nieznany z nazwiska autor, prawdo-
podobnie pracownik gminy żydow-

skiej, tak relacjonuje wydarzenia tego 
okresu: „Pod gradem kul przekrada się 
codziennie grupa pracowników Gminy 
na Okopową. Obraz jest straszny. Setki 
trupów. Są ograbione z kosztowności, 
złota, pieniędzy, chowane są w grobach 
zbiorowych, bezimiennie, nikt nie za-
daje sobie trudu przekontrolowania 
dokumentów.” i dalej na temat też po-
chowanych w czasie bombardowań: 
„Wśród zabitych we wrześniu 1939 r. 
byli członkowie rodziny cadyka Awra-
hama Mordechaja Altera z Góry Kalwa-
rii. Okoliczności ich śmierci opisał rabin 
Szymon Huberband: „Kiedy wojna wy-
buchła cadyk przeniósł się do Warsza-
wy. W Warszawie cadyk ulokował się 
w mieszkaniu swojego chasyda Josefa 
Kaca, przy ul. Ceglanej. Pewnego dnia 
w czasie bombardowań, kiedy w po-
koju cadyka przebywali: jego zięć reb 
Icie Majer Alter i szames reb Binem 
Leb, do środka wpadł szrapnel. Obaj 
zostali zabici na miejscu”. Ten opis po-
chodzi z Archiwum Ringelbluma, czyli 
z konspiracyjnego Archiwum getta 
warszawskiego. Obaj mężczyźni zo-
stali pochowani przy Okopowej przed 
wejściem do ohelu cadyków z dynastii 
radzymińskiej. W innej kwaterze zo-

stał pochowany Elimelecha Benciona 
Szapiro syn rabina cadyka Kalonimusa 
Kalmana Szapiro z Piaseczna. Syn cady-
ka Szapiro został raniony odłamkiem 
bomby 25 września 1939r”.  

\\\   Archiwum Ringelbluma,  
czyli z konspiracyjnego 
archiwum getta  
warszawskiego

Postanawiam dotrzeć do tekstu 
cadyka rabina Piaseczna Kalonimusa 
Kalmana Szapiro, aby dostać u źródła 
choć trochę informacji o tragicznych 
losach jego rodziny i jego samego. Prze-
szukując Internet, trafiam na sprzeczne 
informacje i mam nadzieję, że odnale-
zione w archiwum pisma rabina Szapi-
ro ukażą mi prawdziwą historię. I nie 
mylę się. W jaki sposób przetrwały? 
Otóż w Archiwum Getta Warszawskie-
go, tzw. Archiwum Ringelbluma, wpi-
sana na listę UNESCO „Pamięć Świata” 
jako zabytek światowego dziedzictwa, 
unikatowym zbiorze dokumentów da-
jących świadectwo  o zagładzie Żydów 
polskich. Archiwum składało się z 3 
części, co do części 3 są wątpliwości czy 
istniała. W części drugiej zostały ukry-

te materiały cadyka rabina Piaseczna 
Szapiro. Archiwum powstało w listo-
padzie 1940 r. z inicjatywy historyka 

dr. Emanuela Ringelbluma, tuż przed 
ostateczną likwidacją getta wszystkie 
zebrane materiały zostały zakopane w 
piwnicy. Ukryty został zbiór profesjo-
nalnie opracowanych raportów o zagła-
dzie, pamiętników, wycinków z gazet, 
prac naukowych i literackich. Zbiór 
znalazł się w metalowych skrzyniach i 

dwóch bańkach po mleku szczelnie za-
mkniętych. W jednej z tych baniek były 
prace Kalmana Szapiro. Pierwszą część 
archiwum odkopano w 1946 r., drugą w 
1950 r.  W czasie budowy osiedla Mura-

nów robotnicy natrafili na dwie bańki, 
czyli część drugą archiwum, w których 
to cynowych bańkach odnaleziono bar-
dzo dobrze zachowane dokumenty.

\\\   Z dokumentów  
Kalmana Szapiro

Cytuję we fragmentach opis z do-
kumentów dotyczących śmierci rodzi-
ny cadyka Szapiro sporządzony przez 
niego samego: „A teraz siedzę i milczę. 
Ból jest zbyt wielki, by go znieść, a smu-
tek nie do wytrzymania... Dwunastego 
dnia miesiąca tiszri (25 września 1939) 
został ciężko ranny (syn), w chwili, gdy 
stał naprzeciwko mnie. Szesnastego (ti-
szri), drugiego dnia święta Sukot (29 
września) opuściła go jego święta, czy-
sta dusza, w świętości i czystości. Wraz 
z nim trzynastego (dnia miesiąca tiszri) 
(26 września 1939 r.) odeszła jego mał-
żonka, moja sprawiedliwa i skromna 

synowa, pani Gitl, córka sprawiedliwe-
go rawa, syna świętych (przodków) 
naszego wielkiego nauczyciela Szlomo 
Chajima z Belechowa.” Szapiro opisu-
je w swoich dokumentach ogromną 

rozpacz po śmierci syna Elimelecha 
Szapiro. Opisuje, jak bardzo cierpiał, 
gdy w 1934 roku syn był ciężko chory, 
wręcz kilka razy umierający, najpierw 
z powodu kamicy żółciowej, potem 
posocznicy. Wówczas Szapiro spędzał 
przy łóżku Elimelecha każdą godzinę 
w dzień i w nocy modląc się o jego 
zdrowie. Syn wyzdrowiał wówczas. 
Gdy zginął w bombardowaniu w 1939 
r. Szapiro napisał, że nawet nie ma już  
nadziei.

Ostatni rabin warszawskiego get-
ta stracił w ciągu kilku lat całą rodzi-
nę.19 czerwca 1937 r. zmarła małżon-
ka Szapiro, ukochana Rachel Chaja, z 
którą był mocno związany uczuciowo. 
Bardzo przeżył jej odejście. Pisał we 
wspomnieniu: „Była nadzwyczaj spra-
wiedliwa, jej cechy były szlachetne, a 
jej sprawiedliwe i łaskawe czyny za-
wsze przewyższały jej możliwości, były 
rozkoszą dla jej duszy. I była niczym 
litościwa matka dla rozgoryczonych w 
ogóle, a dla pobożnych i synów Tory 
w szczególności”. 20 października, na 
atak serca odeszła również matka Ka-
lonimusa, a jego córka Rechil Ester (Je-
hudis) została zamordowana w czasie 
likwidacji getta.

Kilkakrotnie spotkałam się z rela-
cjami osób znajdujących się na terenie 
warszawskiego getta pod koniec jego 
istnienia, wówczas, gdy śmierć była co-
dziennością a okrucieństwo Niemców 
i policji żydowskiej wręcz szokujące, 
wówczas kazania w konspiracyjnych 
miejscach rabina Kolonimusa Kalmana 
Szapiro były jedyną pociechą i ogrom-
nym wsparciem, umacniały chęć rato-
wania się i przeżycia. 

           
Małgorzata Szturomska

Rodzina Kalonimusa Kalmana Szapiro rabina 
Piaseczna i ostatniego rabina getta warszawskiego

Tak były przechowywane dokumenty z  Archiwum Getta Warszawskiego,  
tzw. Archiwum Ringelbluma, wpisane na listę UNESCO

Synagoga w Piasecznie rozebrana około 1978 r.

Fragment z pism Kalonimusa Kalmana Szapiro

Kalonimus Kalman Szapiro 
(20.05.1889–03.11.1943)
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\\\ POWIAT 

1 lipca w stolicy zacznie 
działać Strefa Czystego 
Transportu. Trwa już 
kampania informacyjna  
i ustawiane jest oznakowanie.

S trefa Czystego Transportu dotyczyć 
będzie w pierwszym etapie sto-

sunkowo niewielkiej liczby pojazdów. 
Jednak już teraz przyniesie wymierne 
efekty w poprawie jakości powietrza, 
a tym samym zdrowia mieszkanek i 
mieszkańców miasta.

\\\   Mały odsetek aut,  
duże korzyści

Zakaz wjazdu dotyczyć będzie aut 
benzynowych starszych niż 1997 r.  
oraz z silnikiem Diesla kupionych przed 
2005 rokiem. Szacunki pokazują, że 
wymogów SCT obowiązujących od 1 
lipca nie spełnia tylko około 3 proc. 
pojazdów poruszających się po War-
szawie. 

\\\   Sprawdź swój pojazd  
w 30 sekund

Centrum informacji o strefie sta-
nowi miejska strona um.warszawa.pl/
SCT.  Za jej pośrednictwem lub od razu 
pod adresem SprawdzSCT.zdm.waw.pl, 
można też przejść do prostego i szyb-
kiego formularza, który odpowiada na 
najważniejsze pytania mieszkańców, 
przyjezdnych i przedsiębiorców.

Na bazie podstawowych infor-
macji o pojeździe (obowiązkowo rok 
produkcji i rodzaj paliwa oraz opcjo-
nalnie norma emisji spalin) formu-
larz podaje informację czy samochód 
spełnia wymogi SCT. Cała operacja 
sprawdzenia zajmuje dosłownie pół  
minuty.

Jeśli w toku weryfikacji okaże 
się, że pojazd spełnia wymogi stre-
fy, to nic więcej nie trzeba już robić. 
Taki samochód nie ma obowiązku 
posiadać żadnej nalepki, a kierow-
ca nie musi składać żadnych wnio-
sków. W takiej właśnie sytuacji jest 
aż 97 proc. kierowców jeżdżących  
po Warszawie.

A co, jeśli w toku weryfikacji okaże 
się, że pojazd nie spełnia wymogów 
strefy? Wówczas program poinformuje 
jakie ewentualne kroki można podjąć 
dalej.

\\\   Punkt informacyjny SCT
Dla osób, które wolą załatwić 

sprawę osobiście, ZDM przygotował 
również możliwość złożenia wniosku 
fizycznie – w punkcie przy ul. Chmielnej 
124 (wejście od ul. Żelaznej). Działa on 
od poniedziałku do piątku w godzinach 
8.00-20.00.

Informacji o strefie udziela również 
Miejskie Centrum Kontaktu Warszawa 
19115, którego pracownicy odbyli do-
datkowo cykl szkoleń, aby jak najlepiej 
służyć pomocą w sprawach związanych 
z funkcjonowaniem SCT.

Przepisy nie wskazują żadnej kary 
za brak nalepki. Karany jest wjazd do 
strefy czystego transportu bez upraw-
nień. To właśnie stosowne uprawnienie 
będzie sprawdzała straż miejska, kon-
trolując kierowców.

Agnieszka Wielgołaska

Od lipca Strefa Czystego 
Transportu w Warszawie

Od 1 lipca w Warszawie zacznie działać Strefa Czystego Transportu
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     INFORMACJA
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 

1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 344 ze zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.eu, zamieszczone zostały wykaz dot. :

1)  wynajęcia na czas oznaczony, od dnia 17.06.2024 r. do dnia 31.10.2024 r. gruntu o pow. około 
64 m2, położonego przy ul. Zgoda, obr. 27 m. Piaseczno, stanowiącego część działki nr 7/24  
z przeznaczeniem pod ogródek gastronomiczny restauracji,

2)  wynajęcia na czas oznaczony od 01.08.2024r. do dnia 14.02.2027r. gruntu o pow. 28m2, 
położonego przy ul. Szkolnej, obr. 17 m. Piaseczno, stanowiącego część działki nr 18/74,  
z przeznaczeniem pod małą gastronomię i wiatę gospodarczą.

3)  wynajęcia na czas nieoznaczony, z mocą obowiązującą od dnia 01.06.2024 r. gruntu o pow. 
200 m2, położonego przy ul. Prusa, obr. 27 m. Piaseczno, stanowiącego część działki nr 13  
z przeznaczeniem pod teren zielony.
Wykaz zostanie podany do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia,  

tj. od dnia 19.06.2024 r.
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

\\\ GÓRA KALWARIA 

Od poniedziałku 17 czerwca 
burmistrz Arkadiusz 
Strzyżewski ma drugiego 
zastępcę, a został nim Piotr 
Chmielewski.

D o tej pory Arkadiusz Strzyżewski 
miał jednego zastępcę – Mateusza 

Baja. Sytuacja zmieniła się w poniedzia-

łek. Jak poinformował urząd, tego dnia 
stanowisko drugiego zastępcy burmi-
strza objął Piotr Chmielewski, dotych-

czasowy naczelnik wydziału promocji 
i informacji Urząd Miasta i Gminy Góra 
Kalwaria.

Piotr Chmielewski będzie miał pod 
nadzorem działalność wydziałów: oby-
watelskiego (w tym transportu pub-
licznego), promocji oraz stanowiska 
ds. utrzymania terenów publicznych, a 
także jednostki: Administracja Budyn-
ków Komunalnych, Gminna Biblioteka 
Publiczna w Górze Kalwarii, Ośrodek 

Kultury Góra Kalwaria i OSiR Góra Kal-
waria (Ośrodek Sportu i Rekreacji).

Anna Żuber

Burmistrz z drugim 
zastępcą

Mateusz Baj – pierwszy zastępca burmistrza, Piotr Chmielewski – drugi za-
stępca burmistrza, burmistrz Arkadiusz Strzyżewski, Ewa Sobiepanek – skarb-
nik oraz Piotr Walczak – sekretarz gminy 
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\\\ PRZEBUDOWA RONDA. UTRUDNIENIA I OBJAZDY
Wczoraj rozpoczęła się przebudo-
wa skrzyżowania ulic Mazowieckiej, 
Leśnej i Lipowej. 
Na czas budowy ronda skrzyżowanie 
jest zamknięte dla ruchu kołowego. 
Objazd dla pojazdów poniżej 3,5t wy-
tyczono drogą wojewódzką nr 873, 
ulicami Wiekowej Sosny, Parkową, 
Główną, Górną, Główną, Przyrzeczną, 
Długą, Dojazdową i Ogrodową.
– W pierwszym etapie inwestycji dopuszczony zostanie wyłącznie przejazd auto-
busów linii L25 – poinformowała starostwo powiatowe. – Zakończenie inwestycji 
planowane jest w lipcu.
Skrzyżowanie ulic Mazowieckiej, Leśnej i Lipowej uznawane jest za jedno z najnie-
bezpieczniejszych w gminie Góra Kalwaria. W tym miejscu regularnie dochodziło 
do kolizji oraz poważnych wypadków. Mimo ograniczenia prędkości do 40 km/h 
kierowcy rozwijają tu znaczne prędkości. 

\\\ DOBIESZ 



10 NR 482 (12) 19 CZERWCA 2024 AKTUALNOŚCI

POZIOMO: 
13) symfoniczna z dyrygentem; 14) Adria- 
tyk lub Bałtyk; 16) naukowiec od ptaków; 
17) ujemne saldo bankowe; 18) odpro- 
wadza wodę z dachu; 19) część grilla  
z prętami; 20) płaskie oznaką platfusa;  
21) ekologiczny pojazd; 22) stolica Irlan- 
dii Północnej; 24) wiolinowy lub do  
drzwi; 25)  Opęchowska, Miss Polonia 
1998; 30) jeden z przedmiotów szkol- 
nych; 33) inaczej eskorta, ochrona; 36) ko- 
biety jeżdżące konno; 38) ukochana 
Hamleta u Szekspira; 39) płynie przez 
Monachium; 40) Donald, były prezydent 
USA; 41) wirus jak koń w kompute- 
rze; 42) autor powieści „Pustelnia par- 
meńska”; 44) prostokąt o równych bo- 
kach; 46) przedmiot grający z aktorem;  
48) pierwiastek Sb; 52) gwintowana  
w parze z nakrętką; 55) wypisuje ją le- 
karz; 58) filozof od „Pochwały głupo- 
ty”; 59) polecone lub gończe; 60) Jurko 
z „Ogniem i mieczem” Sienkiewicza; 61) 
bogini, żona Ozyrysa; 62) waluta Pa- 
kistanu; 64) planetoida inaczej; 65) ma- 
giczne zaklęcia i obrzędy; 66) i bierzmo- 
wanie, i chrzest. 
PIONOWO: 
1) Mondeo na autostradzie; 2) zamknię- 
cie z listwą i kłódką; 3) dzikie, groźne  
zwierzę; 4) kobiety nie wierzące w Bo- 
ga; 5) punkt wymiany walut; 6) Am dla  
chemika; 7) i Kaligula, i Napoleon; 8) po- 
włoka na kołdrę; 9) inaczej kitnia, 
roślina; 10) uchatka patagońska krócej;  
11) szklane osłony żarówek; 12) minerał  
w kolorowe paski; 15) francuski samo- 
chód; 22) Alicja, Miss Polonia 1957;  
23) inaczej Malwiny, wyspy; 26) wieś  
z „Wesela” Witkacego; 27) mały, lekki 
samolot; 28) przegrana walka lub mecz;  
29) czerwona w surówce; 31) duży bu- 
dynek opery lub dworca; 32) Szaron, były 
premier Izraela; 34) mebel z wieszakami; 
35) Oppman, polski poeta; 36) A dla fi- 
zyka; 37) bardzo stary, cenny przed- 
miot; 43) zbiorowy akt łaski dla więź- 
niów; 45) zespół sportowy; 47) driada, 
żona Orfeusza; 49) największa wyspa 
Polinezji Francuskiej; 50) w herbie Izrae- 
la; 51) największa wyspa Marianów Pół- 
nocnych; 52) lądują w koszu; 53) baś- 
niowy właściciel czarodziejskiej lampy; 
54) naciągacz, szachraj; 56) ostry składnik 
ćwikły; 57) toaletowy lub do drukarki; 
60) mnich, zakonnik; 63) w garażu lub  
na parkingu.

Litery z pól ponumerowanych od 1 do 33 utworzą rozwiązanie

\\\ GÓRA KALWARIA 

W niedzielę 23 czerwca 
wszyscy fani kultury Urzecza 
powinni zawitać do Góry 
Kalwarii, gdzie odbędzie 
się wyjątkowa impreza 
związana tematycznie z tym 
mikroregionem!

N a wydarzenie pod nazwą „Góra 
URZECZA” zaprasza stowarzy-

szenie Miłośnicy Kultury Urzecza oraz 
Ośrodek Kultury w Górze Kalwarii.  

– To już trzecia edycja „Góry URZE-
CZA”. W tym roku wystąpi 12 zespołów 
ludowych, które zaprosiliśmy na to wy-
darzenie. Będą koncerty, potańcówka, 
ale też warsztaty rękodzielnicze i cie-
pła, rodzinna atmosfera, która zawsze 
towarzyszy tym spotkaniom. Podczas 
festiwalu wystąpi m.in. Zespół Pieśni 
i Tańca Ludowego URZECZEni, który 
w tym roku obchodzi 10-lecie istnie-
nia – mówi Katarzyna Jarosz, prezes 
stowarzyszenia. 

Zespół Pieśni i Tańca Ludowego 
URZECZEni powstał w 2014 roku z 
inicjatywy Pani Barbary Jabłońskiej, 
ówczesnej prezes Towarzystwa Opieki 
nad Zabytkami w Czersku. Obecnie ze-
spół działa w ramach Stowarzyszenia 
Miłośnicy Kultury Urzecza. Członko-
wie są pełni pasji i zapału, ale bardzo 
potrzebują wsparcia. Mimo dotacji z 

urzędu, darowizn i występów, które 
wspierają cele statutowe, zespół mie-
rzy się z brakiem funduszy na zakup 
nowych strojów regionalnych.

– Obecnie stroje, w których wystę-
pujemy należą do TOnZ-u. Z uwagi na 
to, że niebawem będziemy musieli je 
oddać, zbieramy środki na zakup no-
wych. Zależy nam na odtworzeniu daw-

nych strojów, które będą służyły przez 
wiele lat w promowaniu mikroregio-
nu Urzecza, potrzebujemy na ten cel 
około 90 tys. zł – przyznaje Katarzyna  
Jarosz.

Uszycie jednego stroju to około 4,5 
tys. zł. 

– Nasze stroje mają hafty z moty-
wami roślinnymi w kolorze czarnym 
– na rękawach koszul damskich i chu-
stach czepcowych. Mężczyźni mają 
sukmany i żupany, które wykonane są 
z sukna granatowego i czerwonego. 
Damskie kamizelki i spódnice wyko-
nane są z materiałów używanych do 
szycia zasłon i  w celach tapicerskich 
– wylicza Katarzyna Jarosz.

Obecnie zespół liczy 15 osób, ale 
cały czas dochodzą nowi członkowie, 
a we wrześniu tego roku planowane 
jest uruchomienie naboru. Czy trzeba 
umieć śpiewać i tańczyć, żeby zostać 
członkiem?

– Trzeba umieć się dobrze bawić. 
Próby są dla nas najprzyjemniejszą 
częścią spotkań, bo lubimy ze sobą spę-
dzać czas, zawsze jest bardzo rodzinnie 
i wesoło – przyznaje Katarzyna Jarosz.

Wraz z Zespołem Pieśni i Tańca Lu-
dowego URZECZEni zapraszamy w nie-
dzielę na wydarzenie „Góra URZECZA”, 
a z okazji 10-lecia istnienia życzymy 
samych sukcesów!

Agnieszka Deja

Urzeczeni Urzeczem
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 DAM PRACĘ 

ZATRUDNIĘ KIEROWCĘ KAT. C  
SAMOCHODU ASENIZACYJNEGO.  

PRACA NA STAŁE LUB DORYWCZO. 
PRACA NA TERENIE GMINY PRAŻMÓW, 

GRÓJEC, TARCZYN, PIASECZNO.  
KONTAKT TELEFONICZNY  

POD NR 607 248 677

  Piekarnia Łazy k. Magdalenki  
zatrudni osobę do krojenia chleba  
i układania tras, praca w godz.  
21.00-01.00, tel. 506 59 55 55     

Pracowników do serwisu urządzeń 
wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia, konieczne  
prawo jazdy kat. B tel. 601 923 395 

  Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36      

KUPIĘ 

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418  

SPRZEDAM 

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791 

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel-694 910 163

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214  

 AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI 
 Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 Malowanie, ocieplanie budynków, 
tel.604938861 

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

ELEWACJE DOCIEPLENIA BUDYNKÓW 
DOŚWIADCZONE EKIPY 602-482-572

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998  

 Wywóz gałęzi, ogrodnicze 519874891 

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA  
tel. 604895675. 

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721  

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721  

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 Elektryk, tel-666 890 886 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
– wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe i modernizujemy 
istniejące instalacje. Tel. 608 030 808 

Spawanie, tel. 608 030 808 

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Cyklinowanie, remonty,  
tel. 510 128 912

 Hydrauliczne, tel. 698 185 911

 Dachy, naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605

 Glazura, remonty, tel. 609 926 758   

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki, wady 
prawne, zadłużenia. Tel. 786-805-828      

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Urocza leśna widokowa działka  
rekreacyjna, Prażmów, tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361      

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Mazury, las, jezioro, wynajem pokoi. 
Zapraszamy tel. 601 270 940   

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

 Tanie noclegi Prażmów,  
Tel. 722 202 966

 Złomowanie pojazdów 
tel. 501 314 711

 Obwoźny skup złomu tel. 501 314 711

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277
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\\\ PIASECZNO 

W niedzielnych zawodach 
wzięli udział zarówno dorośli, 
jak i dzieci. Gratulujemy 
serdecznie wszystkim 
medalistom!

M iłośnicy aktywności fizycznej i 
zdrowego trybu życia już od wie-

lu lat regularnie uczestniczą w Biegu 
Józefosławia i Julianowa. Wydarzenie 
organizowane przez piaseczyńskie 
Stowarzyszenie Kondycja stanowi 
już tradycję. W niedzielę 16 czerwca 
odbyła się 11. edycja tego biegowego  
święta.

Zawody przy ulicy Kameralnej w 
Józefosławiu trwały od samego rana. W 
programie były konkurencje dla dzieci, 
a także bieg główny na 5 kilometrów, 
którego trasa prowadziła ze Szkoły 
Podstawowej im. Janusza Korczaka aż 
do Lasu Kabackiego i z powrotem. Po-
goda dopisała – podobnie zresztą jak 
liczba uczestników, ponieważ o godzi-
nie 12.00 na linii startowej stanęło po-
nad 120 osób, a wśród nich burmistrz 
Piaseczna Daniel Putkiewicz i wicebur-
mistrz Robert Widz.

W rywalizacji dzieci na dystansie 
600 metrów najlepsze wyniki uzyskali: 
Marcel Gadomski, Michalina Ługowoj 
z MKS Piaseczno, Ignacy Gęsiarz re-
prezentujący Kondycję Piaseczno oraz 
Nela Procek. Na trasie 300 metrów 
zwyciężyli: Wiktoria Luksza z Kondy-
cji i Maksymilian Syrek. Dystans 1000 
metrów należał do Franciszka Barto-
szewicza, także zawodnika Kondycji.

Zwycięzcą biegu głównego został 
Piotr Szczepański, któremu udało się 
osiągnąć czas  00:18:12. Na drugim 
stopniu podium zameldował się Mi-
chał Jachimiak (00:19:26), a na trzecim 
Michał Winiarski z zespołu Kondycji 
Piaseczno (00:19:43). Wśród kobiet 
najlepsza była Natalia Wróblewska 
(Stomatologia Dental Spa Józefosław) 

– z rezultatem 00:21:58 dotarła na me-
tę jako 11. Kolejne najlepsze czasy pań 
uzyskały Agnieszka Marcinek z Kon-
dycji (00:22:19) i Paulina Bednarczyk 
(00:25:09).

W zmaganiach wziął udział rów-
nież Daniel Putkiewicz, Burmistrz Mia-
sta i Gminy Piaseczno, zajmując w kla-
syfikacji ogólnej 62. miejsce (00:28:34). 
Na 76. lokacie znalazł się z kolei Wi-
ceprzewodniczący Rady Miejskiej w 
Piasecznie Piotr Obłoza (00:30:36).

Na uczestników tradycyjnie cze-
kały wyjątkowe medale. Gratulujemy 
zarówno zwycięzcom, jak i wszystkim 
osobom, które postanowiły aktywnie 
spędzić niedzielę. 

Rafał Lipski

Wspólne bieganie 
w Józefosławiu
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\\\ TAŃCZYLI TU I TERAZ
W miniony weekend w gminie Lesznowola królował taniec uliczny. Wszyst-
ko za sprawą już czwartej edycji turnieju, który przyciąga wielu miłośników 
tego gatunku.
W niedzielę 16 czerwca w hali sportowej w Mrokowie odbyły się Mistrzostwa 
Tańca Ulicznego Gminy Lesznowola TU i TERAZ 2024. Ich organizatorami byli: 
Skalskill Strefa Rozwoju Tomasz Skalski, Centrum Sportu w Gminie Lesznowola, 
SP im. Marii Konopnickiej w Mrokowie, a także grupa taneczna Mrokers Crew. 
Celem wydarzenia była popularyzacja tańca ulicznego, a także integracja mło-
dego pokolenia i zachęcenie wszystkich do większego zainteresowania szeroko 
rozumianą kulturą hip-hopową.

Młodzi tancerze z ponad 20 miejscowości – łącznie ponad 65 uczestników – rywa-
lizowali w dwóch kategoriach wiekowych: od 6 do 11 lat i od 12 do 16 lat. Ponadto 
w tym roku dodatkowo pojawił się podział kategorii wiekowej ze względu na 
płeć. „Walki” na parkiecie toczyły się w systemie pucharowym w formule 1 na 1 i 
trwały od rana do wieczora. Emocji nie brakowało. Na uwagę zasługiwała również 
obsada sędziowska turnieju. Pierwszym sędzią zawodów był reprezentant ślą-
skiej sceny breakingowej, tancerz, trener i organizator obozów Wiktor „Zawias” 
Woźniczko. Tancerzy oceniała także Marie „Mery Berry” Hadjiraftis – obecnie 
jedna z najlepszych Bgirl w Polsce. Skład uzupełnił Rafał „Rafson” Pilawka, tancerz 
z ponad 25-letnim doświadczeniem na arenie polskiego breakingu.
W kategorii 6-11 wygrali Electro Spike i Highba z Warszawy. W grupie wiekowej 
12-16 najlepsi byli Paradise z Zabrza oraz Rio z Koluszek. Zwycięzcy otrzymali 
pamiątkowe statuetki oraz dyplomy.

\\\ LESZNOWOLA 
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